
Protokoll for Arbeidsutvalget for marin verneplan i Nord-Norge 
 
Dato: 19. mai 2022 
 
Sted: Tromsø, fylkeshuset, møterom Sør-Senja. 
 
Tilstede: 
Mia Husdal, Statsforvalteren i Nordland 
Inge Arne Eriksen, Bivdu (oppnevnt av Sametinget) 
Marit Bærøe, Sjømat Norge 
Tom Hansen, Fiskeridirektoratet 
Steinar Storelv, Kommunens sentralforbund 
Norith Eckbo, SABIMA (Teams) 
Jan Henrik Sandberg, Norges Fiskarlag (Teams) 
 
Fravær: 
Tore Hansen, Norges Kystfiskarlag  
Johan Arne Hansen, Fjordfiskenemda (oppnevnt av Sametinget). 
 
Sekretariat: 
Heidi Marie Gabler, Statsforvalteren i Troms og Finnmark 
Inge Berg, Statsforvalteren i Troms og Finnmark 
Åsmund Andersen, Statsforvalteren i Nordland.  
 
Observatører: 
Line Kalak, Bivdu 
Silje Svendsen, Fiskeridirektoratet region Nordland 
Ann-Magnhild Solås, Fiskeridirektoratet region Nord 
Mira Bolsøy, Nordland fylkes fiskarlag (Teams) 
Christine Riis-Pedersen, SABIMA (Teams) 
 

 
Sak 1. Velkommen og presentasjon 
Statsforvalteren ønsket velkommen. Etter en presentasjonsrunde orienterte Statsforvalteren om 
bakgrunnen for møtet med Arbeidsutvalget for marin verneplan i Nord-Norge (AU). Statsforvalteren 
har utarbeidet et utkast til høringsdokument for marin verneplan for Andfjorden. Utkastet vil legges 
fram for AU for behandling. På møtet skal AU komme til enighet om forslag til utkast til 
høringsdokumenter som skal oversendes til Miljødirektoratet for godkjenning. Etter godkjenning vil 
høringen igangsettes. Mia Husdal poengtere at enighet om hva som skal på høring ikke binder 
organisasjonene i forhold til innspill til kommende høring. Det som skal ut på høring bør gi et godt 
grunnlag for å vurdere hvilke miljøverdier som skal sikres og hvordan dette skal avveies mot andre 
interesser. Etter høringen vil AU, med bakgrunn i høringsuttalelser fra egne organisasjoner og andre, 
vurdere Statsforvalterens tilrådning og gi råd om avgrensing og forskrift. 
 
Sak 2. Innkalling og saksliste 
Ingen merknader til innkalling og saksliste.  
 
Sak 3. Mandat og sammensetning 
Statsforvalteren gikk gjennom AUs mandat og sammensetning. De samiske interesseorganisasjonene 
Bivdi og Fjordfiskernes forening er lagt ned i etterkant av forrige møte. Bivdi hadde to representanter 
og Fjordfiskernes forening hadde en representant i arbeidsutvalget. Sametinget var forespurt om å 
utnevne tre nye samiske representanter, men har bare utnevnt to representanter da Fjordfiskernes 
forenings representant ikke i sin tid ikke var utnevnt gjennom sametinget. Fjordfiskernes forenings 
representant utgår derfor av arbeidsutvalget. De to nye samiske representantene representerer 
henholdsvis Fjordfiskenemda og nyoppstartede Bivdu. 
 



Inge Arne Eriksen ville ha merknadsført at han representerer Bivdu, og ikke Sametinget som han var 
oppnevnt av. Husdal og Andersen informerte om at Bivdu i denne omgang representerer Sametinget 
(jf. Utnevnelse av Sametinget), men at vi kan avklare dette før AU-møtet som skal være før det gis 
tilrådning.  
 
Sak 4. Status for marine verneplaner i Nord-Norge 
Statsforvalteren orienterte om statusen for de marine verneplanene i Nord-Norge. Saltstraumen ble 
vernet i 2013. Innervisten, Nordfjorden i Rødøy, Kaldvågfjorden og Innhavet, Rossfjordstraumen, 
Rystraumen, Ytre Karlsøy ble vernet i 2020. Lopphavet ligger hos regjeringen til beslutning, mens 
Andfjorden er under utredning. Ifølge St. meld. 29 (2020-2021) Heilskapelig nasjonal plan for 
bevaring av viktige område for marin natur, skal det varsles oppstart av verneplaner for Tysfjorden, 
Indre Porsangerfjord og Tanafjorden innen utgangen av 2024. 
 
Sak 5. Gjennomgang av verneplanprosessen for Andfjorden  
Statsforvalteren orienterte om arbeidet med verneplanprosessen så langt.  
 
Sak 6. Gjennomgang og drøfting av forslaget til høringsdokument. 
Statsforvalteren gikk gjennom forslag til høringsdokument og verneforskrift. Statsforvalteren 
orienterte om at det gjenstår litt arbeid med å utforme beskyttelsessoner rundt korallrevet ved 
Steinavær og bambuskorallskogen innerst i Andfjordbassenget, i påvente av Havforskningsinstituttets 
kartlegging. Resultatene skal drøftes med fiskeriinteressene før forslag om utforming gjøres. 
 
Inge Arne Eriksen har innspill til utredningene og viser til informasjonsbrev av 27.04.22 til kommuner 
med sjøsamiske interesser. Brevet omhandler blant annet retten til fiske for sjøsamisk befolkning og 
kunnskapsgrunnlag for å vurdere virkninger av tiltaket. Disse forholdene må vurderes ved 
utarbeidelse av kunnskapsgrunnlaget og ved selve utformingen av høringsforslaget. Dette påpekes 
som mangel i konsekvensutredningen og i forslag til høringsdokumentet. Line Kalak var kritisk til 
konsekvensutredningens bruk av sametingets tilskuddsordning for å dokumentere det samiske 
næringsgrunnlaget i utredningsområdet. Det ble avtalt å følge opp innspillet med eget møte mellom 
Statsforvalteren, Bivdu og Sametinget.  
 
Inge Berg redegjør for møtene med kommunene og deres tilbakemelding. Kort oppsummert: 

• Harstad kommune er i positiv til marin verneplan og støtter Senja kommune sitt forslag om å 
ut Selfjorden. 

• Senja kommune er fornøyd med at Statsforvalteren heller mot å ta ut Selfjorden. I tillegg 
kom de med innspill om at grensen burde følge grensen til beskyttelsessonen. 

• Andøy kommune ønsker at Statsforvalteren utreder at grensen trekkes lengre ut ifra land på 
østsiden av Andøya. Dette ble det også bedt om ved et benkeforslag fra Andøy 
kommunestyre den 09.05.22. 

 
I møtet spilte Sjømat Norge inn et kart med et nytt grenseforlag som er utarbeidet etter signaler fra 
de berørte kommunene (se vedlegg).  
 
Arbeidsutvalget har en del merknader, men ingen større innvendinger til Statsforvalterens 
høringsforslag for verneplan for Andfjorden. Arbeidsutvalget mener de ikke kan ta stilling til 
grensealternativet som ble fremmet av Sjømat Norge da en ikke kjenner virkningene av alternativet. 
Arbeidsutvalget ba derfor Statsforvalteren om å belyse hva et slikt grensealternativ vil innebære for 
verneplanen, og at dette presenteres på et nytt møte. I dette møtet skal Arbeidsutvalget ta endelig 
stilling til om alternativet skal legges ut for høring. 
 
Sak 8 Eventuelt 
Ingen saker. 



 
Sak 9 Godkjenning av protokoll 
 
 
………………………………………….. 
Tom Hansen 
(Fiskeridirektoratets 
regionkontorer) 

…………………………………………… 
Inge Arne Eriksen  
(Bivdu) 

…………………………………………. 
Marit Bærøe 
(Sjømat Norge) 
 

 
 

  

………………………………………….. 
Jan Henrik Sandberg  
(Norges Fiskarlag) 

………………………………………….. 
Norith Eckbo 
(SABIMA) 

………………………………………… 
Steinar Storelv 
(Kommunenes Sentralforbund) 
 

   
………………………………………….. 
Mia Husdal 
(Statsforvalteren i Nordland) 

  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vedlegg 1. Grensealternativ spilt inn fra Sjømat Norge som er utarbeidet etter signaler fra de berørte 
kommunene. 

 


